

Before you Sign

សិទ្ធិរបស់និយោជិកនៅពេលបញ្ចប់ពីការងារ

សូមស្វាគមន៍ចូលទៅក្នុងការមុននឹងអ្នកចូលមកក្នុងការមុននឹងអ្នកចុះហត្ថលេខាPodcast (ប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយដំណឹងក្នុងអ៊ីនធឺណិត)។

ប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយដំណឹងតាមរយៈអ៊ីនធឺណិតនេះបានធ្វើឡើងដើម្បីជួយលោកអ្នកឱ្យបានយល់ប្រសើរជាងមុនអំពីច្បាប់និងសិទ្ធិរបស់ខ្លួននៅក្នុងរដ្ឋអង់គ្លេស។

ប្រសិនបើលោកអ្នកយល់ពីសិទ្ធិនិងការទទួលខុសត្រូវរបស់ខ្លួន លោកអ្នកនឹងអាចជ្រើសរើសនូវអ្វីៗដែលអ្នកដឹងថាពួកវាហើយត្រឹមត្រូវសម្រាប់ការរស់នៅរបស់លោកអ្នកនៅក្នុងប្រទេសកាណាដា។

សំខាន់ខ្លាំងណាស់លោកអ្នកត្រូវដឹងថាព័ត៌មានដែលផ្សព្វផ្សាយតាមប្រព័ន្ធអ៊ីនធឺណិតនេះគឺមិនមែនជាដំបូន្មានច្បាប់អចិន្ត្រៃយ៍ដើម្បីជួយដោះស្រាយស្ថានភាពរបស់លោកអ្នកនោះទេ។ ដំណឹងទាំងនេះគ្រាន់តែជាដំណឹងអំពីច្បាប់អចិន្ត្រៃយ៍ខ្លះៗតែប៉ុណ្ណោះដែលជួយលោកអ្នកឱ្យបានយល់ខ្លះៗដែលលោកអ្នកកំពុងតែប្រឈមមុខនាពេលបច្ចុប្បន្ន។

ថ្ងៃនេះយើងនឹងនិយាយអំពីការបន្តនៅក្នុងរដ្ឋអង់គ្លេស។ ការតែងតាំងនៃពេលវេលានៃការបន្តដែលធ្វើឱ្យយើងដឹងថាខុសឬត្រូវជាប់ទោស។ ជនរូបនេះតែងតែព្យាយាម បញ្ជាក់ បញ្ជាក់ឡើងវិញ ដើម្បីនឹងធ្វើអ្វីមួយដែលនាំឱ្យបាត់បង់ប្រាក់ ឬ ឧក្រិដ្ឋ ជនរូបនេះបានចំរើនឡើងនូវអ្វីមួយតែក្នុងរបៀបជាឧក្រិដ្ឋកម្ម។ ការទាំងអស់នេះអាចកើតឡើងតាមវិធីខុសៗគ្នា។ នៅក្នុងការផ្សព្វផ្សាយព័ត៌មានចេញតាមអ៊ីនធឺណិតនេះគឺយើងនឹងនិយាយអំពីការលួចយក អត្តសញ្ញាណ និងអ្វីដែលលោកអ្នកត្រូវធ្វើដើម្បីដោះស្រាយបញ្ហានេះបើសិនជាលោកអ្នកក្លាយទៅជនរងគ្រោះ។

អត្តសញ្ញាណចោរកម្ម

ព័ត៌មាន របស់បុគ្គលណាម្នាក់ ដែលត្រូវបានលួចយក ជាសម្ងាត់ ដោយឧក្រិដ្ឋជនម្នាក់ ឬក៏ជាមនុស្សមួយក្រុម។ បានន័យដូច្នោះថា ឧក្រិដ្ឋជនទាំងនេះ លួចយកអត្តសញ្ញាណរបស់លោកអ្នកដែលនៅក្នុងនោះមានឈ្មោះមានត្រាក់រំលឹកមានអាសយដ្ឋានមានលេខសំគាល់ក្នុងស្នងស្នូល លិខិតឆ្លងដែន លេខគណនីធនាគារ ឬក៏ព័ត៌មានលម្អិតផ្ទាល់ខ្លួនរបស់លោកអ្នក ដើម្បីនឹងប្រើប្រាស់ជាឧក្រិដ្ឋកម្ម។ ឧក្រិដ្ឋជនម្នាក់ឯងឬក៏ជាមួយគ្នា បន្ទាប់ពីប្រមូលបានគ្រប់សព្វអស់ហើយ នូវព័ត៌មានលម្អិតទាំងឡាយ គេក៏ធ្វើរបៀបនេះ ដូចជាបើក គណនីធនាគារ ដាក់ពាក្យសុំ ដើម្បីខ្ចីលុយ ប្រាក់សម្រាប់បញ្ចាំផ្ទះ ដើម្បីទទួលបានប្រាក់ពន្ធត្រូវបង់មកវិញ(GST/HST) ប្រាក់ដែលរដ្ឋសងបង្វិល ឬសងមកវិញ ប្រាក់ខែបំណាច់ប្រាក់សំណងមកពីក្រុមហ៊ុនណាមួយ ឬប្រាក់រដ្ឋសងវិញដោយយកពន្ធលើសនៅក្នុងរឿងជាច្រើនទៀតដែលទាក់ទងនឹងរឿងឧក្រិដ្ឋកម្ម។

មានរបៀបច្រើនយ៉ាងដែលបុគ្គលមិនស្មោះត្រង់ទាំងនេះអាចចូលមកក្នុងសំណុំរឿងដែលជារឿងផ្ទាល់ខ្លួនរបស់លោកអ្នក។ ឧទាហរណ៍ ពួកគេអាចលួចឬក៏ដក់កាបូបរបស់លោកអ្នក។ ដោយហេតុយ៉ាងនេះហើយបានជាលោកអ្នកត្រូវកំណត់នូវអ្វីមួយដែលត្រូវនៅក្នុងកាបូបរបស់លោកអ្នកដែលលោកអ្នកត្រូវយកតាមជាប់ខ្លួន ពីមួយថ្ងៃទៅមួយថ្ងៃ ដូចជាប័ណ្ណបើកបរ ចំណែកលិខិតឆ្លងដែន លោកអ្នកទុកដោយឡែកដែលមានសោចាក់ យកវាតាមជាមួយ លុះត្រាតែជាការចាំបាច់ ប៉ុណ្ណោះ។ ពួកគេអាចរុករកក្នុងផ្ទះសំបែររបស់លោកអ្នក។

បើលោកអ្នកមិនប្រយ័ត្នក្នុងការបោះចោលក្រដាសស្នាមដែលមកពីធនាគារ ប័ណ្ណគណនី ក្រដាស វិនិយោគហិរញ្ញវត្ថុ នោះនឹងត្រូវបាត់បង់ព័ត៌មានដ៏មានតម្លៃរបស់លោកអ្នក ដ្បិត អ្នកណាក៏ដោយក៏អាចលួចយក ព័ត៌មានទាំងនោះបានដែរ។ បើលោកអ្នកមិនប្រយ័ត្ន នៅពេល ដកលុយ ចេញពីម៉ាស៊ីន ស្វ័យប្រវត្តិ តាមធនាគារ នោះទេ គេអាចលួចលេខសម្ងាត់ របស់លោកអ្នក បានដោយលេបមើល។ លោកអ្នកត្រូវតែយកដៃឬកាយមកគ្របនៅពេលដែលលោកអ្នក កំពុង តែចុចលេខសម្ងាត់ នៅម៉ាស៊ីនដកលុយ ឬក៏កំពុងតែចាយ តាមផ្សារ។ ការលួចយកទិន្នន័យគឺនៅពេលដែលពួកឧក្រិដ្ឋជន ប្រព្រឹត្ត ការលួចព័ត៌មានរបស់លោកអ្នកតាមម៉ាស៊ីនគណនីស្វ័យប្រវត្តិ(Computer) ឬតាមប្រព័ន្ធរបស់វា។ ការទាំងនេះអាចកើតឡើងបាន ក្នុងម៉ាស៊ីនគណនីស្វ័យប្រវត្តិដែលជាកម្មសិទ្ធិឯកជន ឬនៅកន្លែងធ្វើការ និងប្រព័ន្ធរបស់វាដែលជាប្រព័ន្ធនៃពាណិជ្ជកម្មណាមួយដែលលោកអ្នកទាក់ទងជាមួយ។ ចោរកម្មដែល ធ្លាប់កើតជាញឹកញយ នោះគឺជាការបោក ដែលសរសេរជាភាសាអង់គ្លេស ថា P-H-I-S-H-I-N-G. ការបោកដែលប្រើពាក្យនេះ គេតែងតែប្រើ នៅពេលឧក្រិដ្ឋជន បោក អ្នកណាម្នាក់ ដោយប្រើសំបុត្រតាមអ៊ីនធឺណិត ឬ តាមទូរស័ព្ទ ដោយ ធ្វើពុតជា

Before you Sign

ក្រុមហ៊ុនណាមួយ ដើម្បីអោយលោកអ្នកវាយតម្លៃប្រាប់សុំណុំរឿងសំខាន់ៗរបស់លោកអ្នក។ គេតែងធ្វើលិខិតតាមប្រព័ន្ធអ៊ីនធឺណិត ឬក៏ទូរសព្ទ ទាក់ទង លោកអ្នក ធ្វើពុតជាប្រក្រតី រួមមាន ស្តាប់ទៅ ដូចជាក្រុមហ៊ុនដឹកត្រាណាមួយ ធ្វើពុតជា ធនាគារធំមួយ ធ្វើពុតជាក្រសួងរដ្ឋាភិបាល ដូចជាក្រសួងអន្តោប្រវេសន៍ ក្រសួងផ្នែកជនភាសាខ្លួនក្រសួងផ្នែកចូលសញ្ជាតិក្នុងប្រទេសកាណាដា ភ្នាក់ងារហូតពន្ធប្រទេសកាណាដាជាដើម។ លិខិតនោះ តែង និយាយថា លោកអ្នកមានបញ្ហា ក្នុងសុវត្ថិភាព នៃគណនេយ្យធនាគារ ជាឧទាហរណ៍ ឬ ប្រហែលជានិយាយថា លោកអ្នក ច្បាស់ជាផ្សងសំណាង បើសិនជាលោកអ្នកមិនតបដើម្បីយ៉ាងរូសរាន់ បញ្ជាក់ ទៅនឹងភ្នាក់ងារទទួលខុសត្រូវផ្នែក ជនអន្តោប្រវេសន៍ ជនភាសាខ្លួន និងអ្នកចូលសញ្ជាតិ កាណាដាទេនោះ(IRCC) ដោយរៀបរាប់ ប្រាប់រឿង ផ្ទាល់ខ្លួនរបស់លោកអ្នក ឱ្យគេដឹង។ នេះគឺជារឿងសំខាន់ លោកអ្នកត្រូវដឹងថា ក្រសួងរដ្ឋាភិបាលឬពាណិជ្ជកម្មផ្លូវការ គេមិន សួរនាំ ពីសុំណុំរឿងផ្ទាល់ខ្លួន របស់លោកអ្នក តាមលិខិតប្រព័ន្ធអ៊ីនធឺណិត ឬតាម ទូរសព្ទ នោះទេ។ បើលោកអ្នកទទួលលិខិតតាមប្រព័ន្ធអ៊ីនធឺណិតសូមអោយលោកអ្នកប្រាប់គេពីរឿងផ្ទាល់ខ្លួនរបស់លោកអ្នកនោះហើយបើមានមន្ទិល សូមលោកអ្នក កុំប្រាប់រឿងវាវែងវែងខ្លួន ទៅដល់គេ តាមរយៈលិខិត ប្រព័ន្ធអ៊ីនធឺណិតឱ្យសោះ។ សូមឱ្យលោកអ្នក ធ្វើការស្រាវជ្រាវ អំពីពាណិជ្ជកម្ម ទាំងនេះវិញ តើមាននៅក្នុងបញ្ជី ជាពាណិជ្ជកម្មផ្លូវការឬទេ តាមរយៈ អាស័យដ្ឋាន ផ្ញើសំបុត្រ(Email)តាមប្រព័ន្ធអ៊ីនធឺណិតឬទេ? សូមកុំប្រើ អាស័យដ្ឋាន ឬក៏លេខទូរសព្ទ ដែលមាននៅក្នុង អ៊ីមែល(អាស័យដ្ឋានផ្ញើសារតាមប្រព័ន្ធអ៊ីនធឺណិត) សូមលោកអ្នក ទាក់ទង តាមទូរសព្ទ រឿងទៅជួប បុគ្គលនោះ ផ្ទាល់ ក្នុងការិយាល័យ ពាណិជ្ជកម្ម ណាមួយ ហើយពន្យល់ ប្រាប់គេពី រឿងសារ ដែលបានទទួល តាមអ៊ីមែល។ លោកអ្នកឈ្នួលទាំងនោះ និងបញ្ជាក់ ថាពិតឬមិនពិត ពីរឿងវាវែងវែងអម្បាលម៉ាន ដែលគេបានផ្ញើសារទៅលោកអ្នក។ ទោះបីមានការព្យាយាម យ៉ាងនេះក៏ដោយ លោកអ្នកត្រូវបានចូល

ទៅក្នុងសភាពជាជនរងគ្រោះនៃចោរកម្មធុរកិច្ចអត្តសញ្ញាណនោះ ពេលដឹងខ្លួន គឺលោកអ្នកមាន ជំហានដែលត្រូវធ្វើ រូសរាន់បន្ទាប់ ពីការដឹងខ្លួន។ ជំហានទី 1 ត្រូវទូរសព្ទទៅក្រសួងប្រតិបត្តិការសម្រាប់លោកអ្នក លោកអ្នកប្រើស៊ី ឱ្យលេខរបាយការណ៍។ បន្ទាប់មកលោកអ្នកត្រូវទូរសព្ទទៅធនាគារ ឬក្រុមហ៊ុនប័ណ្ណឥណទាន រាយការណ៍ប្រាប់ពួកគេ នូវអ្វីៗ ដែលបានកើតឡើង។ ពឹងទៅលើ បែបណាមួយ ក្នុងការប្រើប្រាស់ អត្តសញ្ញាណរបស់លោកអ្នក នោះ ការវាយតម្លៃឥណទានរបស់លោកអ្នក អាចមានផលប៉ះពាល់ ដូច្នេះហើយ បានជាលោកអ្នក ត្រូវទូរសព្ទ ទាក់ទងទៅ និងភ្នាក់ងារធំៗ ២

ដែលជាអ្នកដំណោះស្រាយ ផ្នែកឥណទាន។ Equifax អេគីហ្វាក់ស៊ី លេខ ១-៨០០-៤៦៥-៧១៦៦ TransUnion ត្រានយ៉ូនីយ៉ូន លេខ ១-៨០០-៦៦៣-៩៩៨០ សុំឱ្យគេ ដឹងខ្លួនជាមុន ពីឧក្រិដ្ឋកម្មដែលកើតឡើង ក្នុងសុំណុំរឿងរបស់លោកអ្នក។ មជ្ឈមណ្ឌលក្រសួងការពារផ្នែក ទូរសព្ទក្នុងបន្តិ គឺនៅក្រោមការដឹកនាំនៃកងកម្លាំងប្រតិបត្តិការសម្រាប់លោកអ្នក ដើម្បីជួយជនរងគ្រោះ ដោយទទួលខុសត្រូវក្នុងការតាមដាននិទ្ទាការបន្តរបស់ជនឧក្រិដ្ឋ។ លោកអ្នកអាចទាក់ទងពួកលោកប្រើស៊ីទាំងនោះតាមទូរសព្ទដែលមានលេខ ១-៨៨៨-៤៩៥-៨៥០១ ដើម្បីជំនួយដោះស្រាយបន្ថែម។

បើលោកអ្នកសង្ស័យថាលោកអ្នកជាគោលដៅ នៃអត្តសញ្ញាណចោរកម្មរបស់ពួកចោរ លោកអ្នកត្រូវទាក់ទងទៅ ភ្នាក់ងារធំៗ ដើម្បី ពិនិត្យសុំណុំរឿងរបស់លោកអ្នក។ ជួនកាល អ្នកលូចអត្តសញ្ញាណទាំងនោះបានបំផ្លាស់ប្តូរ អាសយដ្ឋានរបស់លោកអ្នក ដូច្នេះលោកអ្នក ត្រូវទាក់ទង ទៅភ្នាក់ងារ ផ្នែកប្រសិទ្ធភាព កាណាដា លេខ ១-៨៦៦-៦០៧-៦៣០១ ដើម្បី

ធ្វើយ៉ាងណាឱ្យបានច្បាស់លាស់ ថា អាសយដ្ឋានរបស់លោកអ្នក គ្មានការប្រែប្រួលអ្វីនោះទេ។ ភ្នាក់ងារទទួលខុសត្រូវផ្នែកលិខិតឆ្លងដែនកាណាដា លោកអ្នកអាចទាក់ទង បាន តាមរយៈលេខ ១-៨០០- ៥៦៧-៦៨៦៨។ សំខាន់ណាស់ ដែលលោកអ្នក ត្រូវពិនិត្យ ថាតើ ពួកអ្នកបន្តិ មិនបាន ធ្វើ លិខិតឆ្លងដែន ថ្មី មួយទៀត ដែលមានឈ្មោះលោកអ្នក។ ចុងបញ្ចប់ លោកអ្នក អាចទាក់ទង លេខ ១-៨០០- ៦២២-៦២៣២ ដើម្បីទទួល ដំណឹង អំពី ទីកន្លែងណា ប្រៀបប្រណា ដែលលោកអ្នក អាចស្នើសុំ ហើយបានទទួល ប័ណ្ណថ្មី ដូចជា ប័ណ្ណពិនិត្យសុខភាព ប័ណ្ណបើកបរ ប័ណ្ណលេខសង្កាត់ក្នុងសង្កម បើសិនជាចាំបាច់។

យើងខ្ញុំសង្ឃឹមថាលោកអ្នកបានរកឃើញការជួយតាមអ៊ីនធឺណិតនេះជាប្រភពដ៏ល្អមួយនៃព័ត៌មានបឋមច្បាប់អង្គការយុត្តិធម៌ដែលទាក់ទងនឹងការលូចអត្តសញ្ញាណរបស់លោកអ្នក និងអ្វីដែលត្រូវធ្វើដើម្បីការពារខ្លួនរបស់លោកអ្នកបើលោកអ្នកបានក្លាយទៅជាជនរងគ្រោះនៃអត្តសញ្ញាណចោរកម្ម។

ប្រសិនបើលោកអ្នកនៅមានសំណួរអំពីរឿងទាំងអស់នេះ សូមមេត្តាគិតដើម្បីត្រឡប់មកសួរតាមតាមរយៈភ្នាក់ងារបម្រើសេវាកម្ម ហើយនិងអ្នកដែលប្រាប់លោកអ្នកអំពីព័ត៌មានតាមអ៊ីនធឺណិតនេះ។

បើសិនជាលោកអ្នកមានម៉ាស៊ីនគិតស្វ័យប្រវត្តិ(កុំព្យូទ័រ)អាចចូលទៅក្នុងទំព័រអ៊ីនធឺណិតឈ្មោះជំហានចូលទៅក្នុងយុត្តិធម៌ (stepstojustice.ca)

ឬអង្គការអន្តោប្រវេសន៍(settlement.org)ដើម្បីទទួលព័ត៌មានបន្ថែម។ ប្រសិនបើលោកអ្នកបានដឹងថាខ្លួនត្រូវការដំបូន្មានដែលត្រឹមត្រូវតាមច្បាប់, ការគាំទ្រ,

ឬអ្នកច្បាប់សម្រាប់ជាតិណាងរបស់លោកអ្នក, សូមទាក់ទងមកភ្នាក់ងារជំនួយផ្នែកច្បាប់ដ្ឋអង្គការយ៉ា(Legal Aid Ontario) ១-៨០០-៦៦៨-៨២៥៨ ពីថ្ងៃច័ន្ទទល់ថ្ងៃសុក្រ ពីម៉ោង 8 ព្រឹកដល់ម៉ោង

Before you Sign

5ល្ងាច (EST) ដែលមានជាភាសាផ្សេងៗគ្នាចំនួន 300 ភាសា។ ព័ត៌មានដែលចេញផ្សាយតាមប្រព័ន្ធអ៊ីនធឺណិតនេះបានទទួលឧបត្ថម្ភជាប្រាក់ដោយភ្នាក់ងារបម្រើឈ្មោះគ្រឹះស្ថានច្បាប់ (LAW FOUNDATION)(YWCA-ST THOMAS) សហគមន៍យុវត្រីស្ថានទីក្រុងសាំងតូម៉ាស់ទទួលខុសត្រូវនៅក្នុងព័ត៌មាននេះដែលសរសេរជាលាយលក្ខណ៍អក្សរចេញផ្សាយ។